
 

 

 
Mødetype: Skolebestyrelsesmøde 
Deltagere: Skolebestyrelsen 
Sted: Samsøgades Skole – Personalerummet 
Mødeleder: Cecilie 
Dato og tid: 16. marts kl. 17.30 – 21.00 
Deltagere (fremmødt): Christel, Henriette, Søren, Cecilie, Charlotte, Karl, Karsten og Preben 
Referent:  Preben 
 
 Emne (og 

ansvarlig) 
Hvad skal vi 
udrette?  
 

Forberedel
se til 
punktet 

Proces Afsat tid Referat fra punktet 

1  Godkendelse af 
dagsorden (alle) 
Godkendelse af 
referat fra november 

Dagsorden 
godkendes  
(beslutning) 

Dagsorden 
læses 

Beslutte 1 min.  Christine udtræder af skolebestyrelsen. Søren 
indtræder som 1. suppleant. 

2 Nyt fra elevrådet og 
medarbejdere. 

   10 min - Ingen tilstede – men Preben orienterede 
kort om forespørgsler og kommende 
punkter som skal drøftes med elevrådet. 
(løb d. 8. april – Dialog og Fællesspisning 
– mælkeudlevering – Søjlehallen) Møde 
d. 31. marts med elevrådet. 

- Orientering om sidste skoledag for 9. 
klasser d. 20. maj på Grimfest. 
Forældrene har allerede program for 
eleverne efter skoletid. Det er en sen 



 

 

udmelding!! Preben har kontakt til 
chefgruppen – og afventer svar. 
 

- Indskolingselevråd – har indkøbt masser 
af sandting. 
 
Medarbejdere: 

- F-uge uge 10. Blev hyggeligt selvom det 
ikke var som vanligt. Udstillinger mm. 

- 9. klasse projektuge sidste uge og 
fremlæggelser i denne uge er gået godt. 

- Mange har influenza blandt 
medarbejdere og elever. 

- 6. og 9. klassers lokaler. 
- Valg af tillidsvalgte TR og TRS 
- Planlægning af eksamensperiode. 
- Aflysning af 8. klasses valgfagseksamen. 

3 Timefordelingsplan 
og dagstruktur 

2. behandling af 
timefordelingspla
n – samt viden og 
drøftelse om 
skoledagens 
længde. 

Se bilag  20 min SFO: 
- God energi med en normal hverdag. 
- Glad for at gå på arbejde. 

 
Ledelsen har møde med musiklærerne omkring 
flytning af musiktime fra 5. til 6. årgang næste 
skoleår. Dette møde er afholdt. Der er ikke 
umiddelbart stemning for at reducere i 5. 



 

 

klasses musik – men en omlægning af 6. klasses 
musik i forbindelse med afholdelse af musical. 
 
Det eneste sted skolen ligger over vejledende 
timetal er i børnehaveklassen. 
Drøftelse af om skoledagen er for lang for 0. 
klasse? 
Herefter drøftelse af middagspausens længde. 
Skolebestyrelsen beder skoleledelsen kigge på 
om indskoling kan slutte kl. 13.00 – mellemtrin 
kl. 14.00 og udskoling kl. 15.00 
Tages på kommende møde. 

3.a Budget uden tal 
Kl. 18.00 

Ud fra 
Budgetoplæg fra 
Frede – drøftes og 
ønskes 
fokusområder, 
der, der kan have 
økonomiske 
udgifter 

 Udvælgelse 
og beslutning 
Godkendelse 
af budget 

40 min Oplæg fra Frede. (slides eftersendes) 
Budget uden tal har tidligere været i efteråret 
før budgetudmeldinger. 
Mellemformer sættes på som et selvstændigt 
punkt senere. 
 

- Ledelsen peger på faglighed – naturfag – 
DA2 som eksempler på at løfte faglighed 
og resultater. 

- Skole/hjem-samarbejde – ønske om 
længere tid/flere gange. Der kunne 
arbejdes med nye tilgange. 

- Genbesøge fokus og tidligere 
systematikker i forhold til prioriteringer. 



 

 

Generelle drøftelser omkring proces og 
fokusområder. 
Spørgsmål til science centre i forhold til 
naturfaglig udvikling på skolen? 
Undervisningsdelens akkumulerede beløb på 
kr. 500.000,- tør vi gå længere ned? 
Genoptages på næste møde. 
 

4 Søjlehal Der ønskes 
ansøgning om 
tilskud til 
indretning af 
Søjlehal. Hvordan 
stiller 
skolestyrelsen sig 
til private fonde? 
Og kan nogle 
bidrage til 
fondsansøgninger
? 

Preben 
kommer 
med et 
indledende 
oplæg om 
udvalgets 
arbejde. 

Beslutning 15 min Spørgsmål til hvad skolebestyrelsen til 
principielt forholder sig til ansøgning ved 
private fonde. 
Der må gerne ansøges – uden det forpligter 
skolen væsentligt. 
Cecilie vil gerne hjælpe. 
Udkast sendes inden ansøgning pr. mail til 
skolebestyrelsen. 

6 Mad - pause    30 min  



 

 

7 Arrangementer og 
principper i 
fremtiden - 
udvalgsarbejde 

Skolen har flere 
ting der kræver 
udvalgsarbejde. 
-Skolebest. Valg 
-Dialog/fællespis. 
Lejrskole(princip) 

Der laves 
grupper til 
udvalgsarbej
det. 

 60 min 
10 min 
Faciliteri
ng. 
30 min 
Drøftelse 
i grupper 
20 min 
Drøftelse 
i plenum 

Dialog og fællesspisning (Christel og Henriette, 
Preben) 
Skolebestyrelsesvalg: Preben laver forespørgsel 
om genopstilling. 
(udvalg: Cecilie, Søren, Preben) 
Preben indkalder til et virtuelt møde 
 
Lejrskole udsættes til kommende møde. 
 
 
 
 

8 Madordning indtil 
kommunal løsning 

Hvad er 
udsigterne til en 
kommunal 
løsning og hvad 
går vi med? 

 Beslutning 15 min Preben fortalte om at kommunens 
storkøkkener har længere udsigter i forhold til 
madordning på skolen. Et 2-3 årig perspektiv. 
Christel og Henriette og Preben arbejder videre. 
 

 Information fra 
Forældre 
Medarbejdere 
Ledelse 

   15 min. Forældre: 
Flytning af lokaler 6. årgang tilbage – i forhold 
til årgangssamarbejdet.? Er glad for hinanden. 
ED tager dette med. 

- Skolebestyrelseskursus i september i 
Skole/Forældre regi. 

- Budgetproces og fornyelse af 
kvalitetsprocesser.  



 

 

- Meddelelsesbog – i forhold til 
kommunikation mellem skole og hjem 
(lovstof) (afløser for elevplan) 

 
Preben skriver informationer ud. 

- Skolen er udvalgt til PISA skole 
- Bygningsplaner tager fart. Der evalueres 

med lærere og elever i forhold til Mock 
Up lokalet. 

- Preben har besigtiget Langelandsgade 62 
for evt. genhusning under byggefasen. 
Lokalerne er ikke egnede til klasser. 

- Der er etableret et velkomstcenter for 
ukrainske flygtninge på 
Frydenlundskolen. Derudover oprettet 
modtageklasser på 5 skoler i kommunen. 
Alt efter udvikling – kan vi måske også 
komme i betragtning på Samsøgades 
Skole. 

- Der skal stadig være én ugentlig UU-time 
i hver klasse – selvom der er 
frihedsgrader til at omlægge til TVO 

 
 
 

8 EVT.    5  



 

 

 
 
Kommende punkter: 
Meddelelsesbogen 
Princip for lejrskoler 
Mødeplan for 22/23 
 


